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ROMÂNIA 

JUDEŢUL TULCEA 

COMUNA VĂCĂRENI 

CONSILIUL LOCAL  

 

PROCES – VERBAL 

 Încheiat astăzi, 31.08.2023, în cadrul ședinţei ordinare a Consiliului Local al Comunei Văcăreni, la 

care participă: 11 consilieri locali, din totalul de 11 consilieri locali în funcție; Țopa Ion, secretar general 

Comuna Văcăreni; Șerban Călin, administrator public; Neagu Costel, fost primar al comunei; locuitori ai 

comunei.  

 Convocarea Consiliului Local Văcăreni în ședință ordinară s-a făcut de către Viceprimarul 

Comunei Văcăreni, Gică Manolachi, de drept în exercițiul atribuțiilor legale de Primar al Comunei 

Văcăreni, Județul Tulcea în temeiul prevederilor art. 163, alin. 1 din O.U.G. nr. 57/2019 privind  Codul 

administrativ, prin dispoziția nr. 112/23.08.2023. 

 Ședința este publică; dezbaterile sunt înregistrate pe suport audio. 

 Punctul 1 Proiect de hotărâre nr. 34/22.08.2023 privind alegerea Președintelui de ședință al 

Consiliului Local al Comunei Văcăreni. 

Gherghișan Marin propune pe Severin Alexandru; Nastea Paul propune pe Năstase George; nu mai 

sunt alte propuneri. Se supune la vot prima propunere care se aprobă cu 6 voturi ”pentru” și 5 abțineri de 

la vot (Severin Alexandru, Nastea Paul, Gherghe Iordan, Năstase George, Dăineanu Traian). Se supune la 

vot a doua propunere și se respinge cu 8 abțineri de la vot și 3 voturi ”pentru” (Nastea Paul, Gherghe 

Iordan, Dăineanu Traian). Având în vedere rezultatul votului, noul președinte de ședință, d-l Severin 

Alexandru preia conducerea ședinței (HCL nr. 33/31.08.2023). 

Ședința este legal constituită. 

 Președintele de ședință, Severin Alexandru, dă citire proiectului ordinii de zi în continuare; se 

propune și se aprobă cu 11 voturi ”pentru” suplimentarea ordinii de zi în condițiile prevederilor art. 135, 

alin (8) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ cu proiectul de hotărâre nr. 36/29.08.2023; se 

supune la vot și se aprobă ordinea de zi, cu 11 voturi ”pentru”, după cum urmează:  

 2.Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare din data de 27.07.2023; 

 3.Proiect de hotărâre nr. 28/27.06.2023 privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare 

Durabilă a Comunei Văcăreni, Județul Tulcea pentru perioada 2023-2027; 

 4.Proiect de hotărâre nr. 33/03.08.2023 privind modificarea organigramei Primăriei Comunei 

Văcăreni prin desființarea postului de Administrator public; 

 5.Proiect de hotărâre nr. 26/23.06.2023 privind majorarea nivelului cotizației U.A.T. Comuna 

Văcăreni datorate Filialei Tulcea a A.C.O.R. – Compartimentul Administrativ; 

 6.Proiect de hotărâre nr. 35/23.08.2023 privind neasumarea de către U.A.T. Comuna Văcăreni, 

pentru anul școlar 2023-2024, a responsabilității organizării și derulării procedurilor de atribuire a 

contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a contractelor/acordurilor-cadru de prestare a 

serviciilor pentru derularea măsurilor educative, aferente Programului pentru școli al României în 

perioada 2023-2029; 

 7.Proiect de hotărâre nr. 36/29.08.2023 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local Văcăreni 

nr. 50/30.12.2022 privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor de intervenții, a indicatorilor 

tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții ”Modernizare drumuri in 

localitatea Vacareni, judetul Tulcea”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții 

”Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local 

pentru realizarea obiectivului; 

 8.Diverse. 

 Punctul 2 Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare din data de 27.07.2023. 

 Nu sunt obiecții; se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată și se aprobă cu 11 voturi 

”pentru”. 

 Secretarul comunei: D-le Manolachi Gică, ați primit listele depuse în ședința trecută cu numele 

persoanelor care lucrează abuziv teren în izlaz baltă? 

 Manolachi Gică: Da, le-am primit. 

 Punctul 3 Proiect de hotărâre nr. 28/27.06.2023 privind aprobarea Strategiei Integrate de 
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Dezvoltare Durabilă a Comunei Văcăreni, Județul Tulcea pentru perioada 2023-2027. 

 Manolachi Gică: Strategia de dezvoltare a comunei pentru perioada 2023-2027 cuprinde acțiunile 

pe care administrația publică locală le va iniția pentru a crea condițiile necesare dezvoltării viitore a 

localității. Strategia a fost până acum și în dezbatere publică. O să-l invit pe administratorul public, d-l 

Șerban Călin, care s-a ocupat mai mult în procesul de elaborare a acestei strategii, să ne spună câteva 

cuvinte. 

 Șerban Călin: Strategia de dezvoltare a comunei ar fi trebuit să se aprobe încă de acum 2 ani. A 

fost elaborată o versiune de către o societate contractată de primărie, dar care nu corespundea realității și 

nevoilor de dezvoltare ale comunei. Această versiune a fost elaborată în baza contractului cu A.D.D.J. 

Tulcea și corespunde nevoilor de dezvoltare ale comunei. Strategia de dezvoltare este un document 

programatic foarte important pentru că fără ea nu te poți dezvolta; orice propiect pentru a putea obține 

finanțare trebuie să fie prevăzut în strategia de dezvoltare. 

 Secretarul comunei: Dacă vă aduceți aminte, destul de recent a fost aprobată o hotîrâre referitoare 

la depunerea unei cereri de finanțare de către A.D.D.J. Tulcea în vederea elaborării unor strategii de 

dezvoltare. Prin acea hotărâre nu s-ar fi putut elebora strategia comunei fără costuri de la bugetul local? 

 Manolachi Gică: Nu, l-am întrebat pe d-l Drăgan și mi-a spus că acea hotărâre nu are nici o 

legătură cu elaborarea acestei strategii a comunei.  

 Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 

11 voturi ”pentru” (H.C.L. nr. 34/31.08.2023). 

 Punctul 4 Proiect de hotărâre nr. 33/03.08.2023 privind modificarea organigramei Primăriei 

Comunei Văcăreni prin desființarea postului de Administrator public. 

 Manolachi Gică: După cum știți, înființarea postului de administrator public s-a făcut la 

propunerea primarului și cu aprobarea consiliului local. Administratorul public este numit prin dispoziția 

primarului. Având în vedere aceste aspecte, modificarea organigramei se face la inițiativa primarului, 

motiv pentru care mi-am însușit proiectul de hotărâre inițiat de o treime, respectiv 4 consilieri locali, 

proiect de hotărâre care va fi supus aprobării dumneavoastră. 

 Nastea Paul: D-le Moroeanu Miticaă, în calitatea dumneavoastră de inițiator, care sunt motivele 

care stau la baza acestui proiect de hotărâre? De ce?! Dumneavoastră ați votat înființarea acestui post, iar 

d-l administrator public și-a făcut treaba până acum. 

 Moroeanu Mitică: Am inițiat acest proiect de hotărâre având în vedere situația financiară 

dezastruoasă în care se află Primăria Văcăreni, pentru că acest post nu contribuie la buna funcționare a 

activității. Urmează ca toate primăriile din zonă să suspende acest post. Să știți că eu, personal, nu am 

votat înființarea acestui post.  

 Severin Alexandru: Persoanelor din public o să vă acord cuvântul după intervențiile consilierilor 

locali. 

 Dăineanu Traian: Dar de ce s-a mai înființat acest post? Atunci erau bani? 

 Năstase George: Să vedem care sunt argumentele pentru care doriți desființarea acestui post. 

 Gherghișan Marin: Se vede că cei care n-au vrut înființarea acestui post se bat pe el. 

 Năstase George: În perioada înființării acestui post era altă configurație politică; de asemenea, la 

acel moment primarul avea și consilier personal.   

 Gherghișan Marin: Este un deficit bugetar mare și trebuie să luăm măsuri pentru a face economii. 

 Moroeanu Mitică: Nu am date contabile și nu știu să vă spun exact cât e deficitul. 

 Gherghișan Marin: Uitați, ca soluție desființăm acest post și o să avem bani să facem ceva în 

comună. 

 Năstase George: Și ce alte inițiative mai aveți? Astea sunt niște mizerii. 

 Gherghișan Marin: O să încercăm să desființăm și alte posturi.  

 Moguș Ion: D-le Năstase George, aceste ”mizerii”, cum le spuneți, au fost începute de 

dumneavoastră și astea sunt repercusiunile. 

 Năstase Cornel, locuitor al comunei: Ce proiecte de hotărâri ar putea depune d-l Moguș Ion, d-l 

Moroeanu Mitică și ceilalți inițiatori?!; ce alte poroiecte au inițiat acești consilieri locali. E clar că 

inițiatorul acestui proiect de hotărâre stă acolo, în colț; chemați-l pe el la masă să susțină acest proiect de 

hotărâre. 

 Secretarul comunei: Referitor la legalitatea acestui proiect de hotărâre am explicat suficient de clar 

în raportul de specialitate pe care vi l-am transmis anterior ședinței. 
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 Manolachi Gică: Din ce observ, nu desființarea postului e problema, ci persoana care ocupă acest 

post. Eu am pârghia de a renunța la acest om; nu am făcut acest lucru, pentru că nu am vrut. Eu nu o să 

votez acest proiect de hotărâre pentru că aveam altă pârghie la dispoziție. 

 Severin Alexandru: Propun să votăm acest proiect de hotărâre cu vot deschis. Se supune la vot și 

se aprobă cu 11 voturi ”pentru” ca acest proiect de hotărâre să se voteze prin vot deschis.   

 Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se respinge cu 

4 voturi ”pentru” (Severin Alexandru, Moroeanu Mitică, Gherghișan Marin, Moguș Ion), 6 voturi 

”împotrivă” (Dragomir Dănuț, Borș Florin, Nastea Paul, Gherghe Iordan, Năstase George, Dăineanu 

Traian) și 1 abținere (Manolachi Gică). 

 Punctul 5 Proiect de hotărâre nr. 26/23.06.2023 privind majorarea nivelului cotizației U.A.T. 

Comuna Văcăreni datorate Filialei Tulcea a A.C.O.R. – Compartimentul Administrativ. 

 Manolachi Gică: Este a doua oară când vă supun aprobării acest proiect de hotărâre ce are legătură 

cu implementarea proiectului cu Conect X. Am fost nevoiți să dispunem prelungirea perioadei de 

implementare cu încă 3 luni. Propunem majorarea cotizației cu suma necesară pentru asigurarea unui 

salariu net de 2000 lei. 

 Năstase George: Trebuie înțeles că acest post nu este necesar datorită acestui proiect. acest post de 

registratură și relații publice trebuie să existe în orice instituție; este nevoie de acest post; se fluidizează și 

activitatea celorlalte compartimente. 

 Moguș Ion: Eu sunt de acord cu înființarea acestui post, dar nu prin ACOR. 

 Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 8 

voturi ”pentru”și 3 abțineri de la vot (Moroeanu Mitică, Gherghișan Marin, Moguș Ion); (H.C.L. nr. 

35/31.08.2023). 

 Punctul 6 Proiect de hotărâre nr. 35/23.08.2023 privind neasumarea de către U.A.T. Comuna 

Văcăreni, pentru anul școlar 2023-2024, a responsabilității organizării și derulării procedurilor de atribuire 

a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a contractelor/acordurilor-cadru de prestare 

a serviciilor pentru derularea măsurilor educative, aferente Programului pentru școli al României în 

perioada 2023-2029. 

 Manolachi Gică: Consiliul județean ne-a solicitat emiterea unei hotărâri referitoare la asumarea 

derulării procedurilor de achiziție privind Programul pentru școli al României. Prin acest proiect de 

hotărâre eu propun neasumarea organizării procedurilor de achiziție.  

 Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 

11 voturi ”pentru” (H.C.L. nr. 36/31.08.2023). 

 Punctul 7 Proiect de hotărâre nr. 36/29.08.2023 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local 

Văcăreni nr. 50/30.12.2022 privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor de intervenții, a 

indicatorilor tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții ”Modernizare drumuri 

in localitatea Vacareni, judetul Tulcea”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții 

”Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local 

pentru realizarea obiectivului. 

 Manolachi Gică: După cum știți a fost aprobată cererea de finanțare pentru acest proiect prin 

programul Anghel Saligny. În vederea semnării contractului de finanțare au fost depuse o serie de 

documente și ni se solicită o serie de clarificări. La momentul cererii de finanțare drumurile au fost 

măsurate conform planșelor din PUG rezultând o lungime de 6.207 m. Ulterior s-au făcut măsurători topo 

rezultând o lungime de 6.100,74 m, cu 106,26 m mai puțin. Se modifică indicatorii cu această diferență, 

cofinanțarea rămâne aceeași și valoarea totală se micșorează. 

 Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 

11 voturi ”pentru” (H.C.L. nr. 37/31.08.2023). 

 Punctul 8 Diverse. 

Se prezintă: adresa AFIR 101/26.07.2023; adresa Școlii Gimnaziale Văcăreni nr. 770/02.08.2023; 

adresa Instituției Prefectului Juețului Tulcea nr. 9431/02.08.2023; referatul Compartimentului Asistență 

socială nr. 2123/04.08.2023; citația Judecătoriei Măcin în dosar 1401/253/2022 – contestație A.F.M. 

București; decizia civilă în dosar 815/253/2023 – apel suspendare executare A.F.M. București; adresa 

Compartimentului Impozite și taxe nr. 8220/31.08.2023 – informare cu privire la încetarea unor contracte 

de concesiune teren din izlaz baltă. Documentele sunt atașate dosarului de ședință și au fost comunicate 

aleșilor locali. 
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Manolachi Gică: Referitor la terenul din izlaz baltă, unii au plătit, alții nu au plătit. De la cei care 

nu au plătit vom trece la recuperare pe civil. Sunt persoane care nu au plătit de 5-6 ani; sunt unii care nu 

au plătit nici o dată. 

Secretariul comunei: Și până acum de ce nu ați luat măsuri? 

Manolachi Gică: Vom urma procedura conform contractelor de concesiune. 

Năstase George: Avem câteva cereri de preluare și reziliere concesiuni teren din izlaz baltă: 

-Țopa Paraschiv – schimbare amplasament teren din tronson 3, cu parcela 100 din tronson 3; se 

stabilește cu 11 voturi că solicitarea necesită clarificări urmând să se reia discutarea acesteia;   

-Pazargic Andra – preluare concesiune 0,5 ha teren de la bunica, Pazargic Teodora, decedată; se 

aprobă cu 11 voturi ”pentru”; 

-Gherghe Paraschiva – preluare concesiune 0,5 ha teren de la mama, Gherghe Ilinca, decedat; se 

aprobă cu 11 voturi ”pentru”; 

-Bâlea Gherghina – renunțare la concesiune; se aprobă cu 11 voturi ”pentru”; 

-Mogoș Dumitru – preluare concesiune 0,5 ha teren de la unchiul (fratele tatei), Mogoș Mitache, 

decedat; se respinge cu 11 voturi ”pentru”, noțiunea de ”membrii familiei” utilizată în contract referindu-

se doar la rudele apropiate. 

Manolachi Gică: Referitor la listele depuse în ședința trecută, vă rog să le și semnați pentru a le 

putea valorifica. 

Năstase George: Da, o să revin cu listele semnate. 

Secretarul comunei: În referatul d-lui Administrator public depus în ședința din 30.06.2023, atunci 

când s-a aprobat hotărârea de concesionare a terenurilor din izlaz baltă, se face referire la faptul că în 

tronsonul 10 sunt 2 ha de teren libere de contract care se lucrează abuziv. În listele din ședința trecută nu 

se face referire la cine lucrează abuziv în tronsonul 10. 

Manolachi Gică: Utilizez și eu un teren care a aparținut tatălui meu.  

Năstase George: O să revin cu completare și pentru tronsonul 10. 

 

Nemaifiind şi alte puncte pe ordinea de zi, Preşedintele declară şedinţa închisă.    

 

                  Preşedinte de şedinţă                                                 Secretar general Comuna Văcăreni 

                   Severin Alexandru                                                                                  Ţopa Ion 

 


